

[Text]

that proportion of a budget being run on debt. We have never sought to be so irresponsible because we as a government would never permit that kind of irresponsibility to dominate our county. Instead we would have sought to see to it quite clearly that the debt of this country was dealt with in a serious and responsible way, as I suspect, Mr. Chairman, many of the members who want to speak to us and to whom I have talked—to continue my answer to Mr. Soetens—would like to see us act.

With respect to groups from London, to return to that point—and I know this will be of significance to a number of the Conservative Members of Parliament from that area, who by this motion in front of us would cut off the chance for these groups to speak to this committee. . . We have groups such as the East London Taxpayers' Association. We have groups that include the London Status of Women Action Group. We have Oxfam. We have the Ontario Secondary School Teachers' Federation, District 4, to come back to Mr. Soetens' point and to make clear the district bases on which the OSSTF is organized. Many of these groups would have been interested in making presentations.

• 1720

We have the Neighbourhood Legal Services, the National Farmers Union, Disabled Women's Organizing and Taking Action, the London Union of Unemployed Workers.

**Mr. Soetens:** I have here a list—you have referred to it in some of your comments in the past—of people who have requested to appear and so on. Now you are using an awful lot of names that do not appear on this list. I am just curious. Have they submitted, or are these just names you are coming up with? Where are all these names you have coming from?

**Mr. Langdon:** If we can go back—it is unfortunate for people who are watching this across the country that instant replays are not possible—Mr. Soetens's original question was that we should have contacted people on Friday and whether in fact I contacted people on Friday. I was indicating to him a list of the many groups, and I will continue through the list—

**Mr. Soetens:** So this is the list you have come up with?

**Mr. Langdon:** —I contacted on Friday. As he will recognize—

**Mr. Soetens:** Very good.

**Mr. Langdon:** —the list I originally started with and will return to eventually is a list of people who requested to appear.

Mr. Soetens has been a member of this committee for some time, so I know he knows how these things operate. A group we contact must in turn make a request to the clerk to appear. When the request to appear comes to the

[Translation]

nos pires moments de folie, consacré une proportion qui approche celle-là à la dette. Nous n'avons jamais voulu être aussi irresponsables, parce que, si nous formions le gouvernement, nous ne permettrions jamais qu'une telle irresponsabilité domine le pays. En fait, nous aurions veillé à traiter la dette du pays d'une façon sérieuse et responsable, tout comme je suppose, monsieur le président, bon nombre des membres qui veulent nous parler et à qui j'ai parlé—pour continuer à répondre à monsieur Soetens—voudraient nous voir agir.

Quant aux groupes de London, pour revenir à ce sujet—et je sais que ceci sera important pour un certain nombre de députés conservateurs de cette région, qui au moyen de cette motion dont nous sommes saisis empêcherait complètement ces groupes de comparaître devant notre comité. . . Nous avons des organismes comme la *East London Taxpayers' Association*. Nous avons des groupes qui comprennent le *London Status of Women Action Group*. Nous avons Oxfam. Nous avons la Fédération des enseignantes-enseignants des écoles secondaires de l'Ontario, district 4, pour en revenir à ce que disait M. Soetens et pour bien préciser que cette association est organisée en districts. Bon nombre de ces organismes auraient été désireux de faire des exposés.

Nous avons les *Neighbourhood Legal Services*, le Syndicat national des cultivateurs, *Disabled Women's Organizing and Taking Action* et la *London Union of Unemployed Workers*.

**M. Soetens:** J'ai ici une liste—que vous avez mentionnée dans certaines de vos remarques dans le passé—de gens qui ont demandé à comparaître, etc.. Maintenant vous citez beaucoup de noms qui ne figurent pas sur cette liste. Je m'interroge. Ont-ils présenté des mémoires ou s'agit-il de noms que vous inventez? D'où viennent tous ces noms?

**M. Langdon:** Si vous pouvons revenir en arrière—il est malheureux pour les gens qui nous regardent dans tout le pays que les reprises ne soient pas possibles—la question originale de M. Soetens portait sur le fait que nous aurions dû communiquer avec ces gens vendredi et visait à établir si, en fait, j'avais communiqué avec des gens vendredi. Je lui lisais la liste des nombreux organismes, et je continuerai à lire cette liste. . .

**M. Soetens:** C'est là la liste que vous avez trouvée?

**M. Langdon:** J'ai communiqué avec eux vendredi. Il reconnaîtra que. . .

**M. Soetens:** Très bien.

**M. Langdon:** —la liste que j'ai entreprise au début et à laquelle je reviendrai en fin de compte est la liste des gens qui ont demandé à comparaître.

M. Soetens est membre de ce comité depuis longtemps et je sais qu'il est au courant de la façon dont cela fonctionne. Un organisme avec lequel nous communiquons doit à son tour présenter une demande